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alakítanak 

T e g n a p f o n t o s k é r d é s e k r ő l 
t á r g y a l t a M i n i s z t e r t a n á c s 

A kormány Tájékoztatási Hivatala közli: 
A Minisztertanács csütörtöki ülésén dr. 

Nezvál Ferenc, igazságügyminiszter előter-
jesztésére megtárgyalta, elfogadta és a Nép-
köztársaság Elnöki Tanácsához felterjesz-
tette a szabálysértési eljárás egyes kérdé-
seiről szóló törvényerejű rendeletterveze-
tét. Veres Jánosnak, Budapest főváros ta-
nácsa v. b.-elnökének előterjesztésére a 
kormány megtárgyalta a budapesti Erzsé-
bet-híd újjáépítésének tervfeladatát azzal, 
hogy a hidat kábel függöhídszerkezettel, 
megfelelő teherbírással, 1964. december 31-
ig kell megépíteni. 

A Minisztertanács ezután meghallgatta 
Dögei Imre földművelésügyi miniszter je-
lentését az 1959. évi olasz-búza termesztés 
hazai tapasztalatairól és elrendelte az 
1959/60. gazdasági évben egyrészt állami-, 
kísérleti- és tangazdaságokban, másrészt 
termelőszövetkezetekben a különféle búza-
fajták nagyüzemi termesztési kísérleteinek 
folytatását. A Minisztertanács Kossá Ist-
ván közlekedés- és postaügyi miniszter elő-

terjesztésére jóváhagyólag tudomásul vette 
a Magyar Népköztársaság kormánya és az 
Egyesült Arab Köztársaság kormánya kö-
zött Kairóban megkötött hajózási egyez-
ményt. Felhatalmazta a külügyminisztert, 
illetve a közlekedés- és postaügyi minisz-
tert, hogy az egyezmény megerősítése, va-
lamint az egyezmények törvényerejű ren-
delettel történő hirdetése céljából a Nép-
köztársaság Elnöki Tanácsához előterjesz-
tést tegyen. 

A Minisztertanács ezután meghallgatta 
és jóváhagyólag tudomásul vette Biszku 
Béla belügyminiszter beszámolóját a Kinai 
Népköztársaság nemzeti ünnepén részt 
vett magyar küldöttség útjáról; Incze Jenő 
külkereskedelmi miniszter beszámolóját a 
Német Demokratikus Köztársaság nemzeti 
ünnepén részt vett magyar küldöttség út-
járól; dr. Doleschall Frigyes egészségügyi 
miniszter beszámolóját a szocialista orszá-
gok egészségügyi minisztereinek szófiai 
konferenciájáról. 

A Minisztertanács végül folyó ügyeket 
tárgyalt. 

| BUKARESTBEN... 
j§ Bukarest egyik legszebb épülete a sajtópalota. Ennek 
Ej a hatalmas épületnek a helyén valamikor mocsaras, egész-
isségtelen környezetben néhány munkásviskó állt. A fővá-
g r o s fiataljai a felszabadulás után társadalmi munkában le-
Mi csapolták a lápot s lebontották a düledező épületeket. 
FÍ Ezek helyén emelték ezt a hatalmas épületet, ahol vala-
li mennyi központi lap, a Román Távirati Iroda, az Ager-
§j pres és egy hatalmas nyomda is otthonra talált. 

jj A nyugdíjkorhatárról | 

i Női szemmel 

Rövidesen megkezdik 
a tanácstagi beszrmoló gyűléseket Szegeden 

A lakosságot közvetlenül érintő kérdéseket beszélik meg 
Rövidesen újabb tanács- szeállították, hogy miről csak véleményt kérnek sok 

tag beszámolókra kerül sor kívánják tájékoztatni a la- jelentős dologban — így a 
Szegeden. A városi és ke- kosságot ezeken a gyűlése- szabadtéri játékok jövő évi 
rületi tanácsok tagjai ok- ken, A beszámolókon töb- megrendezése ügyében stb. 
lóber 20 és november 30 bek között pár szóval ki- Természetesen saját egyé-
között teszngk eleget a térnek az aktuális bel- és ni munkájukról is beszél-
törvényben előírt kötele- külpolitikai kérdésekre is nek majd a tanácstagok, 
zettségeiknek és beszámol- de főleg helyi jellegű dol- Közlik, hogy mit tettek az 
nak választóiknak a me- gokról lesz szó. őket felkereső választópol-
gyei jogú városi tanács és A tanácstagok már most gárok személyes ügyeiben, 
a kerületi tanácsok féléves közlik a lakossággal, hogy a fogadóórákon, a tanács-
tevékenységéről, milyen feladatokat kíván- látogatásokon stb. felvető-

A fenti időszakban ösz- nak megvalósítani egy-egy dött kérdésekben, 
szesen 180 ilyen beszámoló kerületben a jövő évi vá- Több helyen — így a III. 
gyűlést tartanak a város rosfejlesztési tervben és kerületben is — a tanács-
különböző részeiben, isko- így tag-beszámolók alkalmával 
Iákban, művelődési ottho- a lakosságnak alkalma kis kulturális műsort is 
nokban, középületekben, lesz megtenni javaslatait, rögtönöznek, 
általában a lakosság által észrevételeit az ú j ter- A választókörzetbe eső 
jól megközelíthető helye- vekhez. üzemekből, vagy az bko-
kén. Az I. kerületi tanácstag- Iákból kulturális csoportok 

A gyűléseket a késő dél- jai a gyűléseken beszélnek lépnek fel s így a beszámo-
utáni órákban rendezik, majd a kerület parkjainak lógyűlések ünnepélyesebbé, 

hogy a dolgozók a délelőtti felújítási tervéről is, ame- meghittebbé válnak. Az el-
műszakok befejeztével részt lyet lapunkban már koráb- ső félévi tanácstag-beszámó-
vehessenek ezeken. ban ismertettünk. Fontos- lókon — amikor ugyancsak 

Szegeden a Hazafias Nép- nak tart ják ugyanis a ta- néhány helyen már ilyen 
front kerületi bizottságai nácsnál, hogy az elsősor- kulturális műsorokkal szí-
is segítik a tanácstagokat a ban érdekeltekkel, a lakó- nesftették a tanácstagok és 
gyűlések előkészítésénél. A sokkal közösen beszéljék a választók találkozóját — 
népfront aktivistái a ta- meg, melyik parkot újítsák a kulturális műsorok min-
nácstagokkal közösen meg- fel először. _ denütt nagy sikert arattak, 
látogatják az egyes vá- Szó lesz ezeken a gyűlé- A lakosság ezekben a kör-
lasztókörzetben lakó csalá- seken a társadalmi mun- zetekben bizonyára most is 
dókat és meghívták a la- káról is. Az egyes kerüle- szívesen veszi majd a hi-
kosságot a beszámoló gyű- tek tanácsai vatalos jellegű beszámoló-
lésekre. ezúton kívánják majd kat jól kiegészítő rendez-

Az év elején már a be- megköszönni a lakosság- vényt. 
nak azt a segítséget, amit 
társadalmi munka formá-
jában nyújtottak a taná-
csoknak. 

nácstag közösen tar t ja A megyei jogú városi ta-
meg a beszámológyűlést, nács tagjai viszont a váro-

és beszélik meg a körzet si tanács jelentősebb dön-
lakóit érdeklő dolgokat. A téseiről is tájékoztatják 
kerületi tanácsok már ösz- majd a lakosságot. S ugyan- ^ g n ^ a i a l á s o t a T ' t e t t e k a 

kongresszus tiszteletére. Az 
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Hruscsov elfogadta 
az osztrákok 
meghívását 

Bécs (Reuter). Az APA 
osztrák hírügynökség csü-
törtöki moszkvai jelentése 
szerint Hruscsov elfogadta 
az osztrák kormány meghí-
vását és amint lehet, elláto-
gat Bécsbe. A szovjet mi-
niszterelnök egy osztrák új-
ságírónak kijelentette, egy-
előre nem lehetséges megha-
tározni látogatásának végle-
ges időpontját. 

Magvar mezőgazdasági 
küldöttség utazott 

Moszkvába 

Megkezd te munkáját 
az o r s zágo s vegyészkonferenc ia 

Csütörtökön, tegnap déli 12 
ói;akor a Szegedi Tudomány-
elvetem Béke-épületének 
előadótermében megtartott 
ünnepélyes megnyitóval, 
kezdte , meg háromnapos 
munkáját a Magyar Ké-
mikusok Egyesületének 1959. 
évi országos vegyészkonfe-
renciája. A rövid megnyitó-
ünnepségen Schay Géza aka-
démikus, az egyesület elnöke 
átadta az 1958. évi Wartha 
Vince- és Than Károly-em-
lékérmeket az egyesület leg-
jobb munkát végző tagjai-
nak. A Wartha Vince-em-
lékérmet szép sikerekben 

i 
bővelkedő eredményes tevé-

Keresztes Mihály föld- j kenységéért dr. Freund Mi-
művelésügyi miniszterhe- j hály akadémikus, a veszpré-
lyettes vezetésével csütör- ! m i Magyar Ásványolaj és 

s í r ^ t s é g ^ S ; ! ™ ^ ^ 
Moszkvába az összszövetsé-
gi népgazdasági kiállítás 
megtekintésére. 

gatója nyerte el. Az egyesü-
letben való lankadatlan és 
szívós munkálkodásáért dr. 

vált módon 
egy-egy városi tanácstag 
és a területileg odatarto-
zó két-két kerületi ta-

IXyolc hónap alatt 
ötezer tonna 

szénmegtakarítás 
A vasutas dolgozók Szege-

den is számos szolgálati he-

A szakma if jú mestere címért vetélkednek a fiatalok a 
Pesterzsébeti Kötöttárugyárban 

év első nyolc hónapjában 
szép eredményeket értek el 
a gazdaságos mozdonyfel-
használásban, a tehervona-
tok átlagos terhelésében, va-
lamint a teherkocsik kihasz-
nálásában és a széntakaré-
kosságban. 

A vontatási szolgálat dol-
gozói 10 800 tonna szén meg-
takarítását vállalták. Eddigi 
teljesítményük 12103 tonna. 
Ez azt bizonyítja, hogy a 
szegedi igazgatósághoz tar-
tozó fűtőházak dolgozói nagy 
gondot fordítanak a szénta-
karékosságra. Közülük külö-
nösen kiemelkednek a sze-
gediek, akik az év első nyolc 
hónapjában mintegy ötezer 
tonna szenet takarítottak 
meg több mint hárommillió 
forint értékben. 

A külföldről rendelt tűzi la 
85 százaléka már megérkezett 

hazánkba 
A lakosságnak szükséges tikája szerint Magyarország 

tűzifa-tüzelőanyag egy ré- az első helyet foglalja el 
szét külföldről, elsősorban Európa tűzifa-importáló 
a baráti országokból vásá- országai között. Hazánk ke-
rolják. A központi fűtéses vés fával rendelkezik, er-
házakhoz a LIGNIMPEX dőgazdaságaink a szükség-
Külkereskedelmi Vállalat leteknek csak egy részét 
Lengyelországból hozza be fedezik, de kormányunk 
a jóminőségű borsószenet, messzemenően gondoskodik 
a tűzifát pedig a Szovjet- a nem központi fűtéses és 
unióból, Romániából, Cseh- szénnel nem fűthető laká-

S S Í Í S S l bíS J U g O S Z , á - « * tüzelőellátásáról. 
Az idén az egyezmények-

nek megfelelően tervszerű-
en halad a tüzelő szállítása. 
A LIGNIMPEX pontosan 
teljesíti kötelességét és az 
1959-re megrendelt tűzifá-
nak túlnyomó többsége, 
több mint 85 százaléka már 
megérkezett. A LIGNIM-
PEX már intézkedett, hogy 
a jövő év első negyedében 
is kellő időben megérkez-
zen a belkereskedelem ál-
tal kért tüzelőmennyiség. 

Az ENSZ Európai Gaz-
dasági Bizottsága érdekes 
adatot tett közzé: statisz-

Szőke János, a Központi Fi-
zikai Kutató Intézet tudo-
mányos munkatársa kapta 
meg az 1958. évi Than Ká-
röly-emlékérmet. 

Délután 3 órakor két szek-
cióban kezdődtek meg a ve-
gyészkonferencia előadásai. 
A háromnapos programban 
összesen 45 előadás szerepel, 
s ebből 17-et szegedi vegyé-
szek tartanak. A konferen-
cia szombaton délután fe-
jeződik be. 

Kádár János eivtárs 
fogadta 

az új lengyei nagykővetet 
Kádár János elvtárs, az 

MSZMP Központi Bizottsá-
gának első titkára csütörtö-
kön fogadta Henryk Gro-
chulskit, a Lengyel Népköz-
társaság új magyarországi 
rendkívüli és meghatalfna-
zott nagykövetét, aki bemu-
tatkozó látogatást tett 
nála. 

C s ö k k e n 
az amer ika i kivitel 
Az amerikai kereskedelem-

ügyi minisztérium adatai sze-
rint az Egyesült Államok 
augusztusi kivitelének értéke 
1396,7 millió dollárra csök-
ken a júliusi 1468,6 millió 
dollárról. A csökkenés 5 szá-
zalékos. 

1959 első nyolc hónapjának 
kivitele a tavalyi év hasonló 
időszakához viszonyítva 
mintegy 3 százalékkal csök-
kent. 

Ülést tartott 
a megyei pártbizottság 
A Magyar Szocialista Munkáspárt Csongrád me-

gyei bizottsága tegnap ülést tartott Hódmezővásárhelyt 
a megyei tanács tanácstermében. Az ülésen Németh 
Károly elvtársnak, a KB tagjának, a megyei pártbi-
zottság első titkárának előterjesztésere megvitatták a 
megyei pártértekezlet elé kerülő beszámolót és hatá-
rozati javaslattervezetet, amit a pártbizottság gondos 
vita után jóváhagyott. 
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